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Voorzitter, 

Vorig jaar startte ik onze bijdrage, na een korte introductie, met de volgende tekst: 

“We beseffen steeds meer dat we momenteel verkeren in een periode van na de crisis. Fijn om 

ook politiek te bedrijven in een tijd waarin het wat beter gaat, met Nederland maar ook met 

Hendrik Ido Ambacht. Natuurlijk voelen we ons gesteund door een groeiende economie maar ook 

bijvoorbeeld het Caifonds. Het gevoerde beleid heeft hierin een essentiële rol gespeeld. Onze rol 

in een goed samenwerkende coalitie leidt er mede toe dat we in vrij rustig vaarwater verkeren. 

Maar de schijn mag ons niet bedriegen, want door al het positieve nieuws zien we ook zorg. 

Zorg om de zorg, een nog oplopende werkloosheid in de regio”. 

Deze tekst kan wat ons betreft letterlijk herhaald worden, waarbij gelukkig het laatste gedeelte 

aangepast kan worden. Het werkloosheidscijfer in de regio daalt. 

In het laatste termijn van deze raadsperiode kunnen wij terugkijken op een zeer interessante 

en vruchtbare samenwerking binnen de coalitie en daarvoor hoef je het niet altijd helemaal met 

elkaar eens te zijn. Zelfs eens een tegengeluid binnen de coalitie versterkt het democratisch 

gehalte van een gemeentebestuur. De goede samenwerking leidde er toe dat we de naam van het 

programma 'voor elkaar in Ambacht' eer hebben aangedaan. We hebben het goed voor elkaar in 

Ambacht. Maar … achteroverleunen kan nooit. We moeten wat ons betreft een realistisch beleid 

voeren met oog op de toekomst. De zorg om het voor elkaar te houden in Ambacht zal continu op 

de rol moeten blijven staan. Die verantwoordelijkheid durft de PvdA aan en we staan dan ook 

voor een volgende periode klaar. 

 

Graag lopen wij als fractie een aantal belangrijke zaken met u door. 

 



 

 

Basisonderwijs 

De PvdA vindt het belangrijk dat alle kinderen in Ambacht goed basisonderwijs kunnen krijgen in 

gezonde en duurzame locaties. 

Wij blijven het ook wenselijk vinden dat alle basisscholen een bijdrage leveren aan de opvang 

van kinderen van statushouders. Dit zorgt voor een brede integratie in de Ambachtse samenleving. 

Door diverse omstandigheden zien we de bouw van de nieuwe scholen wat stagneren. 

Wat ons betreft moet bij het faciliteren van de gemeente sprake zijn van een gelijke behandeling. 

 

De Schoof 

Over de Schoof is al veel gezegd en geschreven. 

Laten wij duidelijk stellen dat wij voor de uitbreiding van de Schoof waren. Wij zagen de versterking 

hierin. Je moet ook wel de tijdgeest meenemen in het verhaal. Op het moment dat de politiek er 

iets van moest vinden lag er slechts één plan voor. Er waren toen niet veel fracties tegen. 

Er werden op het bestemmingsplan vele bezwaarschriften ingediend. Doorslaggevend was dat 

een bijrol een hoofdrol ging spelen (het knippen van de Graaf Willemlaan). 

In de laatste raadsvergadering voor het zomerreces gaf de fractie van de PvdA aan dat het nooit 

zo kan zijn dat een plan wordt doorgevoerd met nauwelijks draagvlak. 

Het was dan ook verstandig van het college om het plan in te trekken. 

Maar zijn we er dan? 

Onze fractie heeft hier voor de Cruijfforiaanse uitdrukking, “Ieder nadeel heeft z'n voordeel”, van 

stal gehaald. Er ligt wat ons betreft nu een kans om de versterking van de Schoof te betrekken 

in een groter geheel voor het Centrumgebied in de strip Schoof / Cascade / Waterbusplein. 

Ook hier zien wij een kans op een bewaakte fietsenstalling. Wat ons betreft hoeft dit niet 

te wachten op andere plannen rond de Schoof. 

 

Jeugdzorg 

In het regionaal perspectief is de jeugdhulp in Ambacht goed georganiseerd. 

Wij krijgen niet veel signalen van noodsituaties in Ambacht, al moeten we aangeven dat 

de berichtgeving niet altijd overzichtelijk is. De portefeuillehouder doet overigens zijn best 

om de raad zo goed mogelijk te informeren maar blijkt voor de berichtgeving ook afhankelijk 

van anderen. Noem je een wachtlijst nu een wachtlijst of is het uitgestelde zorg? Feit blijft dat 

door het uitblijven van zorg problemen kunnen escaleren, met alle negatieve invloeden van dien. 

Als gemeente moeten we klaar staan om de urgentste gevallen direct op te pakken. 

Wij zijn dan ook blij dat we een positief besluit hebben genomen in de raadsvergadering van 

4 september 2017 waar het voorstel 'Lokale impuls Jeugdhulp' werd aangenomen. 

Wij voorzien dat het éénmalig beschikbaar gestelde budget later een structureel karakter 

zal krijgen. 



 

 

De Partij van de Arbeid vindt dat de communicatie kan worden verbeterd over een aantal sociale 

regelingen. Het is bekend dat met name mensen die minder te besteden hebben slecht op 

de hoogte zijn van de regelingen en daardoor geld mislopen. We vinden bijvoorbeeld dat 

de jaarlijkse WMO-krant niet alleen moet worden verspreid onder mensen die al gebruik maken 

van WMO-voorzieningen. 

En het zou goed zijn om ruimer bekendheid te geven aan de mogelijkheid om een speciale 

zorgverzekering af te sluiten voor minima, in de maand dat mensen kunnen overstappen 

naar een andere verzekering. 

En wat vindt de portefeuillehouder van de gedachte om de WMO adviesraad een wat breder 

aandachtsgebied te geven en bijvoorbeeld ook de jeugdhulp onder de WMO adviesraad 

te brengen? 

 

Zwembad 

De voorspelde worsteling in Zwijndrecht, al door ons aangekondigd op een politieke markt in 

De Schoof in aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen van 2014, is begonnen. Wij zijn blij 

dat we 'tijdig' ons eigen plan getrokken hebben en de uitdrukkelijke wens uit het coalitieprogramma 

om een volwaardig zwembad voor Ambacht te bouwen, gestalte kunnen geven. 

Bij de bouw zal zoveel als mogelijk rekening worden gehouden met duurzaamheidsaspecten. 

Het bad moet toegankelijk zijn voor alle inwoners, ook moet er een zo breed mogelijk aanbod 

liggen voor educatief en recreatief zwemmen . 

Net als bij De Schoof is hier de vraag of er al nagedacht is over een bewaakte fietsenstalling, 

zodat mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt ingezet kunnen worden? 

 

Economie 

Voorzitter, de portefeuillehouder Economie doet goede zaken. Deels krijg je het soms in de schoot 

geworpen, maar bij een rustige stabiele vaart is het van belang om aan het roer te blijven, 

om er maar eens een maritiem karakter in te gooien. 

Het actieplan Lokale Economie werpt haar vruchten af. 

Wij zien een prachtige ontwikkeling in de Antoniapolder, rond het Waterbusplein maar op veel 

meer plaatsen in dat gebied gebeuren mooie dingen. Mooie, duurzame gebouwen worden er 

gebouwd, maar het betekent ook uitbreiding van het aantal arbeidsplaatsen in Hendrik Ido 

Ambacht. 

Wat ons betreft blijven we oog houden voor alle ondernemers, groot maar zeker ook de kleinere. 

In totaal zorgen zij voor de economische ruggengraat van onze gemeente. 

 



 

 

Wonen 

Binnenkort wordt een eerste echt CPO-traject gerealiseerd. Uiteraard gaan alle credits naar 

de initiatiefnemers. Wij als fractie hebben altijd voorspeld dat het een kans van slagen zou hebben 

in een gemeente als Ambacht. Wij verwachten dat het niet bij één traject zal blijven. 

Het wonen in Ambacht moet wel goed zijn. We wonen gemiddeld in de duurste huizen van 

de regio en houden dat dan ook lang vol. Volgerlanden-West wordt in hoog tempo afgebouwd, 

en de doorontwikkeling van Volgerlanden-Oost is in volle gang. 

De PvdA is blij dat we de Volgerlanden zo qua woningbouw kunnen voltooien. De fractie van 

de PvdA vroeg toch ook goed te letten op de schuldenpositie waarbij aangetekend kan worden 

dat Volgerlanden hier nog een groot percentage voor de rekening neemt. Onze oproep, waar het 

mogelijk is: denk aan het groen en voldoende speelplaatsen en een plek waar tienerjeugd elkaar 

kan ontmoeten. Geef de voorzieningen die nodig zijn, dat stoot niet af maar trekt aan. 

Wij constateren dat we nu geen woningen behoeven aan te kopen voor het huisvesten van 

statushouders. Vooralsnog lijkt het ons goed dat deze maatregel is getroffen zodat we, indien 

nodig, de vastgestelde voorraad kunnen aanspreken. Nu wij alle verzoeken om statushouders te 

huisvesten binnen de voorraad van sociale huurwoningen kunnen honoreren , moeten we 

constateren dat deze voorraad op orde lijkt, dat zegt overigens niets over de behoefte, dat moet 

blijken uit onderzoek. 

Wij vinden dat de voorraad sociale huurwoningen op een acceptabel niveau moet blijven. 

Er is een tekort aan huurwoningen in het segment boven 'sociaal'. Het upgraden van sociale 

huurwoningen ziet de fractie hier nog steeds als een mogelijkheid. Scheefwoners in de sociale 

voorraad blijven zitten en vooral ouderen die hun woning willen verkopen en willen huren zien 

geen mogelijkheden. 

In verband met de verdere vergrijzing, ook in ons dorp, moet het wonen voor ouderen hoog op 

de agenda blijven. Zo is er een sterke behoefte aan meer appartementen voor deze doelgroep. 

In de laatste raadsvergadering voor het zomerreces diende de PvdA een motie in voor het instellen 

van de 'blijverslening' (oudere woningbezitters zonder verder kapitaal kunnen een relatief kleine 

lening verstrekt krijgen ten behoeve van het aanpassen van de eigen woning om zo langer in de 

woning te kunnen blijven wonen). De motie werd,met een aangepaste tekst, aangenomen. 

Er wordt nu onderzocht wat de behoefte is voor deze regeling. Is er al iets over het onderzoek 

te zeggen? 

Onlangs werd deze regeling ook in de gehele Hoekse Waard ingevoerd. 

 

Duurzaamheid 

Niet meer weg te denken bij het opstellen van plannen voor een toekomst. Soms zullen we zelf 

nog profiteren van de maatregelen die we plaatselijk, regionaal, nationaal en mondiaal nemen 

voor een beter en gezonder leefmilieu, we moeten het zeker doen voor toekomstige generaties. 

De afgelopen periode zien we dat er stappen gezet zijn op het gebied van duurzaamheid. 



 

 

Het actieplan duurzaamheid is in uitvoering en we kunnen jaarlijks de vorderingen evalueren. 

Ons 'hart voor Ambacht' gaat sneller kloppen voor de ambitieuze plannen voor het gebied 

Ambachtse Zoom 

Maar voorzitter, wij blijven op dit gebied ambitieus en zien de ontwikkelingen voor de toekomst 

en kijken dan naar de Energietransitie, waarbij opvalt dat het gas op termijn uit alle huizen zal 

verdwijnen, ja zoals vroeger de kolen door gas werden vervangen. 

Wij vonden het vreemd dat een motie voor onderzoek naar de mogelijkheden om uitsluitend 

gasloos te gaan bouwen het in deze raad niet haalde. Struisvogelpolitiek is nou niet de geschiktste 

vorm van regeren bij duurzaamheidsvraagstukken. 

Communicatie met de burgers moet duidelijk zijn. Kan de portefeuillehouder aangeven wat we 

kunnen aanbieden? 

 

Regio Drechtsteden 

In de campagne voor de laatste gemeenteraadsverkiezing gebruikten wij de volgende stelling: 

'Als je de zelfstandigheid van Ambacht serieus neemt, dan werk je uitgebreid samen in de regio', 

die stelling hanteren we nog steeds. 

Of dat ook geldt voor de grootste stad binnen de Drechtsteden valt te betwijfelen. Dordt wil 

een zelfstandiger rol in de Drechtsteden, een extern bureau wordt zelfs ingeschakeld om 

die 'herpositionering' te onderzoeken. 

Een groot deel van de beschikbare financiën voor onze gemeente maken we over aan 

de gemeenschappelijke regelingen. Wij vinden dat prima, want we leven in de overtuiging dat we 

anders nooit zelfstandig zouden kunnen zijn. Het bundelen van krachten is hier nu eenmaal 

goedkoper. 

Het product Ambacht moet in de regio wel goed geprofileerd worden, de Ambachtse leden van 

de Drechtraad moeten hier over waken, zeker nu Dordrecht een meer zelfstandige rol wil gaan 

spelen. 

 

Voorzitter, afsluitend, 

We zijn dus beland in betere tijden, zeker financieel gezien, en dat heeft ook positieve invloed 

bij de uitvoering. Toch moeten we blijven waken dat niemand buiten de boot valt en ons realiseren 

dat er ook inwoners zijn die leven in armoede of de eindjes aan elkaar moeten knopen. 

En natuurlijk wijzen wij deze mensen ook op de eigen verantwoordelijkheid . Maar ook voor hen 

zijn we het Ambachtse gemeentebestuur en moeten we klaar staan met een goed vangnet. 

We moeten het 'samen waarmaken' zoals we lieten optekenen in ons Coalitieprogramma. 

En ja, het het grootste gedeelte van het sociale uitvoeringsbeleid is belegd in de regio, maar voor 

deze mensen zijn de Ambachtse bestuurders aldaar hun uithangbord. 

Wij danken het ambtelijk apparaat voor de inzet en de stukken die leiden naar de voorliggende 

begroting. 



 

 

De PvdA fractie Hendrik Ido Ambacht wenst het college, bij voorbaat, veel succes toe bij het verder 

besturen van ons mooie t' Ambacht. 

 


